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Взаимодействие родителей с ребенком с расстройством аутистического 

спектра в дошкольном возрасте: аннотация к дипломной работе /Ксения 
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Объект исследования – взаимодействие родителей с ребенком 

Предмет исследования – взаимодействие родителей с ребенком с 

расстройством аутистического спектра в дошкольном возрасте. 

Цель исследования – выявить особенности взаимодействия родителей с 

детьми с РАС по сравнению с нормотипичными детьми. 

Основные результаты. Во взаимодействии родителя с ребенком с 

расстройством аутистического спектра просматривается гиперкомпенсаторный 

характер поведения родителей детей с РАС. В диаде «родитель-ребенок» в случае 

родителей с ребенком с РАС просматривается гиперкомпенсаторное поведение 

со стороны родителя. Во взаимодействии он берет главную руководящую роль, 

всячески стараясь привлечь внимание ребенка к себе и к совместным действиям. 

В данном случае экспрессивный жест используется скорее в знаковой форме— 

привлечения внимания. 

Ключевые слова: РАССТРОЙСТВО АУТИСТИЧЕСКОГО СПЕКТРА, 

ВЗАИМОДЕЙСТВИЕ, РОДИТЕЛИ, ДОШКОЛЬНЫЙ ВОЗРАСТ. 

Interaction of parents with a child with autism spectrum disorder in preschool 

age: abstract to the thesis / Ksenia Henrikovna Chesyunaite; Faculty of Philosophy and 

Social Sciences, Department of General and Medical Psychology; scientific supervisor. 

A.M. Polyakov.  

Object of the study - interaction between parents and their child Subject of the 

study - interaction of parents with a child with autism spectrum disorder in preschool 

age.  

Purpose of research:is to identify the peculiarities of interaction of parents with 

children with ASD in comparison with normotypic children. Main results. The 

hypercompensatory nature of the behaviour of parents of children with ASD can be 

seen in the interaction between a parent and a child with autism spectrum disorder. In 

the dyad ‘parent-child’ in the case of parents with a child with ASD the 

hypercompensatory behaviour of the parent is seen. In interaction he takes the main 

leading role, trying in every possible way to attract the child's attention to himself and 

to joint actions. In this case the expressive gesture is used rather in a sign form - 

attracting attention.  
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